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Για το ΔΝΤ

Να αρχίσω από τη σημερινή συζήτηση στην Επιτροπή Οικονομικών Υποθέσεων της Βουλής, όπου σε
συνεννόηση με τον κο Βούτση, πρόεδρο ης  Βουλής, κλήθηκε ο κ. Ψαλιδόπουλος για να παρουσιάσει
απόψεις και θέσεις του σαν εκπρόσωπος της χώρας μας στο ΔΝΤ. Είναι η πρώτη φορά που έρχεται. Η
συζήτηση νομίζω πως ήτανε αρκετά ενδιαφέρουσα, κυρίως θα έλεγα από τη μεριά των βουλευτών,
όλων των κομμάτων. Βάλανε θέματα γνωστά σε όλους τους πολίτες, δηλαδή ιστορικά για το ρόλο του
ΔΝΤ, αλλά και  στο ελληνικό πρόγραμμα – σας θυμίζω ότι είχαν πέσει έξω – και το θίξανε αυτό οι
Έλληνες βουλευτές: είχε πέσει έξω και στο πρώτο και στο δεύτερο μνημόνιο με τη γνωστή ιστορία
των πολλαπλασιαστών, είχε πέσει έξω με τους ρυθμούς ανάπτυξης, που έλεγε ότι θα `ναι
υπερβολικά υψηλή, και αντίθετα είχαμε ύφεση, και τέλος έχει πέσει πρόσφατα, στην τρίτη
αξιολόγηση, στις αρχές του χρόνου όπου θεώρησε ότι η ελληνική πλευρά δε θα πιάσει τους στόχους
των πρωτογενών πλεονασμάτων αλλά και της ανάπτυξης. Τώρα και σ` αυτά έπεσε έξω, τότε θυμόμαστε
τι έγινε. Μου θυμίζει την παροιμία «όταν τσακώνονται τα βουβάλια την πληρώνουν τα βατράχια».

 Περικοπή της προσωπικής διαφοράς-μείωση του αφορολόγητου

 Το ΔΝΤ επέμεινε ότι δε θα πιάσουμε το στόχο και παρά τη διαφωνία της Ελλάδας και των
Ευρωπαίων δανειστών επέβαλε την περικοπή της προσωπικής διαφοράς των συντάξεων και τη μείωση
του αφορολόγητου το `20.

Ανεξάρτητα αν παραμείνει το ΔΝΤ στο πρόγραμμα, έχουμε όλα τα επιχειρήματα, και μάλιστα με

https://makisbalaouras.gr/%cf%83%cf%85%ce%b6%ce%ae%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%cf%83%cf%84%ce%bf-%ce%ba%ce%b1%ce%bd%ce%ac%ce%bb%ce%b9-%cf%84%ce%b7%cf%82-%ce%b2%ce%bf%cf%85%ce%bb%ce%ae%cf%82-%ce%b3%ce%b9%ce%b1-%cf%84%ce%b7%ce%bd/
https://makisbalaouras.gr/%cf%83%cf%85%ce%b6%ce%ae%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%cf%83%cf%84%ce%bf-%ce%ba%ce%b1%ce%bd%ce%ac%ce%bb%ce%b9-%cf%84%ce%b7%cf%82-%ce%b2%ce%bf%cf%85%ce%bb%ce%ae%cf%82-%ce%b3%ce%b9%ce%b1-%cf%84%ce%b7%ce%bd/
https://makisbalaouras.gr/%cf%83%cf%85%ce%b6%ce%ae%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%cf%83%cf%84%ce%bf-%ce%ba%ce%b1%ce%bd%ce%ac%ce%bb%ce%b9-%cf%84%ce%b7%cf%82-%ce%b2%ce%bf%cf%85%ce%bb%ce%ae%cf%82-%ce%b3%ce%b9%ce%b1-%cf%84%ce%b7%ce%bd/
https://makisbalaouras.gr/%cf%83%cf%85%ce%b6%ce%ae%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%cf%83%cf%84%ce%bf-%ce%ba%ce%b1%ce%bd%ce%ac%ce%bb%ce%b9-%cf%84%ce%b7%cf%82-%ce%b2%ce%bf%cf%85%ce%bb%ce%ae%cf%82-%ce%b3%ce%b9%ce%b1-%cf%84%ce%b7%ce%bd/
https://makisbalaouras.gr/%cf%83%cf%85%ce%b6%ce%ae%cf%84%ce%b7%cf%83%ce%b7-%cf%83%cf%84%ce%bf-%ce%ba%ce%b1%ce%bd%ce%ac%ce%bb%ce%b9-%cf%84%ce%b7%cf%82-%ce%b2%ce%bf%cf%85%ce%bb%ce%ae%cf%82-%ce%b3%ce%b9%ce%b1-%cf%84%ce%b7%ce%bd/


έντονη βαρύτητα, να διεκδικήσουμε την αλλαγή και των συντάξεων και του αφορολόγητου. Διότι σας
είπα πού εδράζοντο οι θέσεις και οι ενστάσεις του ΔΝΤ: ότι δε θα πιάσουμε τα πρωτογενή – ενώ
έχουμε υπερδιπλασιασμό – δε θα πιάσουμε και την ανάπτυξη.

Για την αξιολόγηση και το χρέος

 Το ΔΝΤ έχει θετική άποψη όσον αφορά και το χρέος μας και τα πλεονάσματα. Όμως με το ΔΝΤ δεν
είσαι ποτέ σίγουρος τι θα διεκδικήσει την άλλη μέρα. Μπαίνουν οι υπογραφές, κλείνει η
συμφωνία, και την άλλη μέρα ξανανοίγει κάποια πράγματα δυσμενή. Νομίζω, όμως ότι καλύτερο απ`
όλα είναι να το αξιολογήσουν οι καθ` ύλην αρμόδιοι.

Μέχρι χτες το βράδυ η συζήτηση για την αξιολόγηση γινόταν σε πάρα πολύ καλό κλίμα. Δεν ήγειραν
νέες απαιτήσεις, δέχτηκαν κάποια πράγματα που ζητήσαμε. Η σύγκλιση που έχει υπάρξει για το
χρέος, όσον αφορά κράτη εκτός της Γερμανίας είναι πάρα πολύ θετική. Και με τους θεσμούς της
Ε.Ε. υπάρχει θετική σύγκλιση, και με την Κομισιόν και εν μέρει με Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα,
γιατί έχει προβλήματα η Ιταλία μεγάλα και σοβαρά. Κι εμείς δεν ξέρω τι θα αντιμετωπίσουμε την
άλλη μέρα. Γιατί διαβάζω ότι η νέα σύνθεση της κυβέρνησης βάζει πράγματα που μπορεί να
αλλάξουν την κατάσταση στην Ευρώπη εν συνόλω. Η Γερμανία μπορεί να δημιουργήσει πολλά
προβλήματα. Αλλά μπορεί να σταθμίσει αν της συμφέρει να φύγει το ΔΝΤ – γιατί έχει δεσμευθεί
στο Κοινοβούλιό της. Θα πρέπει να πάρει καινούριες αποφάσεις.

Η έξοδος από το Μνημόνιο τον Αύγουστο

Η Έκθεση του γραφείου Προϋπολογισμού της Βουλής κινείται σε θετική κατεύθυνση. Και είναι μια
απάντηση στους προηγούμενους συναδέλφους που μίλησαν. Μιλούν και κρίνουν λες και ο ΣΥΡΙΖΑ
παρέλαβε μια χώρα που στέκεται στα πόδια της, μια χώρα που δεν είχε κανένα πρόβλημα, και όχι
μια χώρα που ήτανε χρεωκοπημένη και λεηλατημένη. Γίνανε συμβιβασμοί αλλά προσπαθήσαμε σε κάθε
τόνο και με κάθε μέσον στη διαπραγμάτευση αξιοποιήσαμε και τη θέση του ελληνικού λαού έτσι
ώστε τα μέτρα που λήφθηκαν με το δικό μας μνημόνιο να είναι πολύ πιο ήπια απ` ό,τι με τις
προηγούμενες κυβερνήσεις. Σας θυμίζω ότι γλιτώσαμε 20 δισ. από επιπτώσεις. Σας θυμίζω ότι τα
πρωτογενή πλεονάσματα είχαν συνομολογηθεί για μια δεκαετία, μεταξύ 3,5% και 4%. Όταν θα βγούμε
από το Μνημόνιο τον Αύγουστο δε θα μπούμε ξαφνικά σε μια εντελώς διαφορετική κατάσταση, αλλά
θα έχουμε μεγάλη ελευθερία. Θα μπορέσουμε να κάνουμε το μείγμα της οικονομικής πολιτικής που
θέλουμε. Μέσα, φυσικά, στο δημοσιονομικό πλαίσιο που υπάρχει.

Σήμερα όλα τα κράτη που έχουν βγει από Επιτροπεία, η Πορτογαλία, η Κύπρος, η Ιρλανδία, έχουν
μια επιτήρηση. Θα έχουμε κι εμείς επιτήρηση κι όχι επιτροπεία. Στην Κύπρο και στην Πορτογαλία
πάνε δυο φορές το χρόνο, εδώ ζητούν να έχουν μια αυξημένη παρουσία και η εξήγηση είναι πολύ
απλή: έχουμε πολύ μεγάλο χρέος. Δεν είναι όμως εποπτεία. Είναι μια παρακολούθηση της εξέλιξης
της ελληνικής οικονομίας. Πχ στην Πορτογαλία η κυβέρνηση που ανέλαβε αύξησε τον κατώτατο
μισθό. Το ανήγγειλε και μόλις βγήκανε από το Μνημόνιο, το έκανε πράξη.

Όμως θα πρέπει το ΚΚΕ κάποια στιγμή να δει τις κινήσεις που έχουμε δεσμευθεί ότι θα κάνουμε
και για την αύξηση του κατώτατου μισθού και για την επαναφορά των συλλογικών συμβάσεων. Γι`
αυτό μίλησα για μια κατεστραμμένη, λεηλατημένη χώρα. Σε όλες τις εκφάνσεις.

Η πιστοληπτική γραμμή στήριξης

Υπάρχουν δύο θέσεις: η πιστοληπτική γραμμή που εκφράζει η ΝΔ και ο Διοικητής της Τράπεζας της
Ελλάδας. Εμείς δεν τη θέλουμε, επειδή θα επιβληθούν νέοι όροι, ένα νέο έστω και soft μνημόνιο
στον ελληνικό λαό. Δεν το θέλουμε. Προετοιμαζόμαστε και λέμε: θα έχουμε ένα μαξιλάρι από λεφτά
του ESM ή από αλλού.

Το αίτημα της αντιπολίτευσης για εκλογές

Και κάτι τελευταίο για τις εκλογές: η ΝΔ από την πρώτη μέρα μιλούσε για αριστερή παρένθεση και
πήγαμε στα τριάμισι χρόνια. Και βλέπουμε την κυρία Γεννηματά, η οποία προσπάθησε να συγκεράσει
αντιμαχόμενες πλευρές  εντός του ΚΙΝΑΛ και εντός του ΠΑΣΟΚ. ξαφνικά με κρίσιμα ανοιχτά

ζητήματα ενόψει και του Eurogroup της 21ης Ιουνίου, ενόψει της διαδικασίας της διαπραγμάτευσης
που είναι πάρα πολύ σοβαρή, και παραμονή τού να φύγουμε από το μνημόνιο, στο τέλος Αυγούστου,



να κάνουμε εκλογές! Αυτά τα πράγματα δε στέκουν. Καμιά φορά ταιριάζει το σλόγκαν «κοίτα ποιοι
μιλάνε!».


